
  



Protokół Nr XLV.2014 

z Sesji Rady Gminy Stegna 

odbytej w dniu 23 października 2014 r. 

 

 

czas rozpoczęcia sesji: 12:05                                                     czas zakończenia: 14:20 

 

 

Ad. Pkt. Nr 1. 

 

 XLV Sesję Rady Gminy Stegna otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Stegna 

Pani Dorota Chojna. 

 

 Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności stwierdziła, że sesja jest prawomocna do 

podejmowania uchwał. Na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 9 radnych (nieobecni: Radna Brygida 

Drągowska, Radny Wiesław Matusak, Radny Wojciech Pękala, Radny Tomasz Popielarz, Radny 

Mirosław Wojtkowski, 1 mandat nie odsadzony).  

W sesji ponadto uczestniczyli: Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska, Zastępca Wójta Krzysztof Swat, 

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska, dyrektorzy instytucji podległych Wójtowi Gminy, Sołtysi 

Sołectw w Gminie.  

 

 Przewodnicząca Rady przywitała zaproszonych gości : 

1. Zastępcę Komendanta Straży Granicznej Krynicy Morskiej Pana Przemysława Jońcę, 

2. Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Dworze Gdańskim Pana Tomasza 

Pawlaka, 

3. Kierownika Posterunku Policji w Stegnie Pana Aleksandra Łangiewczyka, 

4. Specjalistę służby leśnej – Nadleśnictwo Elbląg Pana Janusza Śpiołka, 

5. Kierownika Biura Lokalnej Organizacji Turystycznej „Jantarowe Wybrzeże” Pana Ryszarda 

Goliszek, 

6. Sekretarza WOPR Województwa Pomorskiego Pana Romana Chmielowskiego. 

 

Poinformowała iż zaproszeni zostali również Pan Henryk Pszczoliński Państwowy Powiatowy 

Inspektor Sanitarny oraz Pan Andrzej Królikowski Dyrektor Urzędu Morskiego w Gdyni. 

 

Ad. Pkt. Nr 2.  

 

  Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała kandydaturę Radnej Pani Gabrieli 

Danelskiej, która wyraziła zgodę.  

Uwag do kandydatury nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 3.  
 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu dotyczącego sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stegna z wyników 

przeprowadzenia lub zaniechania działań związanych z przeprowadzeniem przez komisję kontroli w 

zakresie zasadności wywozu płyt betonowych z targowiska w Stegnie, do której przeprowadzenia w 

terminie do 30 sierpnia 2014 roku komisja została zobligowana Uchwałą Rady Gminy Stegna z dnia 

15 maja 2014 r., jako punkt nr 6. 

 



 Przewodnicząca Rady zapytała czy Wiceprzewodniczący wie coś na ten temat czy takie 

sprawozdanie jest, żeby było można wprowadzić je do porządku obrad. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady wyjaśnił iż Rada Gminy podjęła uchwałę 15 maja z datą terminu 

przeprowadzenia komisji do 30 sierpnia 2014 r., termin ten minął i myśli, że takie sprawozdanie 

powinno być przedstawione Radzie Gminy. 

  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że nie ma takiego sprawozdania, komisja nie wnioskuje o 

jego wprowadzenie do porządku obrad, prosi o uzasadnienie jego wprowadzenia. 

 

Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że uchwała o przeprowadzeniu przedmiotowej 

kontroli została podjęta jednomyślnie i zapewne Radni chcieliby się dowiedzieć czy została ona 

przeprowadzona, z jakim wynikiem. Wie, że kontrola się nie odbyła, ale chciałby poznać 

sprawozdanie komisji w tym zakresie. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że w tym momencie nie są obecni członkowie komisji i 

zastanawia się kto miałby złożyć ewentualnie takie sprawozdanie. 

 

 Przewodnicząca Rady poddała powyższy wniosek pod głosowanie. Obecnych na sali 9 

radnych. Za wprowadzeniem punktu proponowanego przez Wiceprzewodniczącego głosowało 2 

radnych, 6 radnych głosowało przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. Punkt nie został 

wprowadzony do porządku obrad.    

Dodała, że ma nadzieję iż kwestie tę będzie można wyjaśnić w sprawach różnych. 

  

Więcej uwag do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono. 

 

 Przewodnicząca Rady odczytała proponowany porządek obrad i poddała pod głosowanie. 

Obecnych na sali 9 radnych. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 7 radnych, 2 radnych 

głosowało przeciw.   

 

Porządek obrad został ustalony w brzmieniu jak niżej: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z XLIV Sesji.  

5. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji, oraz w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Informacje Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

8. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych Radnych Gminy Stegna i pracowników 

Urzędu Gminy za 2013 rok. 

9. Sprawozdanie z funkcjonowania placówek oświatowych na terenie gminy ze szczególnym 

uwzględnieniem wyników egzaminów zewnętrznych. 

10. Ocena przebiegu sezonu letniego 2013 oraz wnioski na następny sezon . 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

11.1 zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2014, 

11.2  zmiany uchwały Nr XXXIX/370/2013 Rady Gminy Stegna z dnia 19 grudnia 2013r. w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2014-2025, 



11.3  zmiany uchwały Rady Gminy Stegna z dnia 15 maja 2014 r. Nr XLII/422/2014 w sprawie 

określenia dziennych stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, inkasentów i określenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

11.4  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

11.5  uchwalenia aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Stegna na lata 2013 – 

2016 z perspektywą na lata 2017 – 2020, 

11.6  zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Stegnie, 

11.7  wyrażenia zgody na przejęcie działki gruntu nr 223 położonej w miejscowości Żuławki, 

11.8 wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

 

Ad. Pkt. Nr 5. 
 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że odpowiedzi na zgłoszone interpelacje na 

poprzedniej sesji zostały umieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej oraz przekazane w 

materiałach na sesję (stanowią załącznik do protokołu).  

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 4.  
 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna zapytała czy są jakieś uwagi odnośnie protokołu  

z XLIV Sesji Rady Gminy Stegna z dn. 18.09.2014 r.  

 

Uwag do protokołu Nr XLIV.2014 z Sesji Rady Gminy z dnia 18.09.2014 r. nie zgłoszono, 

więc Przewodnicząca poddała pod głosowanie jego przyjęcie. 

Obecnych na sali 9 radnych. Protokół został przyjęty 9 głosami za. 

 

Ad. Pkt. Nr 6. 
 

Interpelacje złożył Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr zwracając się do Pani Wójt zapytał 

czy może ona powiedzieć coś na temat dróg powiatowych na terenie naszej gminy  

i drogi wojewódzkiej 502, jej odcinków, chodzi o mosty w Rybinie i uciążliwości dla rolników 

związanych z wywozem płodów rolnych, chodzi o ograniczenie tonażowe na drodze powiatowej 12 

ton, mosty 30 ton. Rok temu były specjalne płatne pozwolenie dla rolników na przejazdy tymi 

drogami w tym roku nie ma pozwolenia na przewóz płodów rolnych powyżej 30 ton, a mówi się po 

cichu o ograniczeni do 15 ton na mostach w Rybinie. Większość transportów to przeważnie 42 tony, 

rolnicy mają bardzo utrudnione wywozy swoich płodów rolnych co wiąże się ze zwiększeniem ich 

kosztów. Jak może być, że ogromne transporty farm wiatrowych o załadunku 60-80 ton są wożone 

tymi drogami bez żadnych ograniczeń a rolnicy nie mogą wywozić swoich płodów rolnych. 

Policjanci wysyłani są w newralgiczne punkty gdzie zachodzi ograniczenie, a rolnicy karani są 

mandatami, natomiast przewożący konstrukcje farm wiatrowych jadą bez ograniczeń. 

 

Na obrady dołączył Radny Wiesław Matusak, od tego momentu obecnych Radnych 10. 

 

Radna Gabriela Danelska w związku ze zmianą nazw miejscowości Janatr-Leśniczówka, 

Stegenka-Osada, Chełmek-Osada i wystąpieniem do Starostwa z wnioskiem o ewentualne 



zwolnienie mieszkańców z opłat związanych ze zmianą praw jazdy czy dowodów rejestracyjnych 

zapytała czy wiadomo już coś na ten temat. 

 

Ad. Pkt. Nr 7. 
  

Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska złożyła informację o swojej pracy oraz o pracy Zastępcy Wójta 

Krzysztofa Swata w okresie pomiędzy sesjami od 18 września 2014 r. do 23 października 2014r. :  

1. Codzienne spotkania z mieszkańcami. 

2. Udział w zebraniu wiejskim sołectwa Głobica 

3. Konsultowanie danych w projekcie „Badanie jakości usług publicznych” 

4. Ocena projektów w ramach programu FIO „Akumulator” 

5. Walne zebranie spółdzielni socjalnej Stegna Serwis 

6. Wieczornica "razem 89" w Mikoszewie 

7. Zebranie wiejskie w Żuławkach 

8. Zebranie wiejskie sołectwa Nowotna 

9. Zebranie wiejskie sołectwa Stobiec 

10. Zebranie wiejskie sołectwa Przemysław 

11. Zebranie wiejskie sołectwa Stegna 

12. Zebranie wiejskie sołectwa  Mikoszewo 

13. Udział w szkoleniu „Mechanizmy współpracy finansowej NGO z JST 

14. Zebranie wiejskie sołectwa Drewnica 

15. Zebranie wiejskie sołectwa Dworek-Niedźwiedzica 

16. Zebranie wiejskie sołectwa Junoszyno 

17. Spotkanie dot. melioracji w gminie Stegna 

18. Udział w przeglądzie gwarancyjnym przystani w Rybinie 

19. Udział w spotkaniu w/s ścieżek rowerowych z przedstawicielami Zarządu Dróg Powiatowych 

oraz Urzędu Miasta i Gminy w Nowym Dworze Gdańskim 

20. Udział w spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim dotyczącym realizacji projektu Budowy 

ścieżek Rowerowych R-9 i R-10, podsumowanie prac dotyczących wytyczenia tras rowerowych. 

21. Udział w spotkaniu konsultacyjnym w Nowym Dworze Gdańskim dotyczącym Strategii 

Rozwoju Metropolii Gdańskiej do 2030 roku 

22. Ćwiczenia pod kryptonimem „CYSTERNA 2014” 

23. Wizyta studyjna samorządowców z Czerniejowa koło Lublina 

24. Otwarcie tężni w ośrodku Fala w Stegnie 

25. Wizyta studyjna samorządowców z Gminy Kościerzyna 

26. Dobre praktyki współpracy NGO i JST- konferencja w Gdyni 

27. Konsultacje zejść na plażę z osobami niepełnosprawnymi 

28. Udział w Walnym Zebraniu Spółdzielni Socjalnej Stegna Serwis 

29. Reprezentowanie Gminy w I Forum Ekonomii Społecznej Powiatu Nowodworskiego 

30. Udział w Nadzwyczajnym Zgromadzeniu Wspólników CWŻ 

31. Konsultacje z NGO Programu Współpracy 

32. Spotkanie z Dyrektorem Biura Projektów Budownictwa Komunalnego w Elblągu 

33. Udział w przeglądzie wałów wiślanych po pracach modernizacyjnych 

34. Złożenie życzeń z okazji Dnia Edukacji oraz pasowania na ucznia 

35. Wizyta w Pałacu Prezydenckim RP i kancelarii Premiera 

36. Udział w wojewódzkich ćwiczeniach obronnych dot. akcji kurierskiej 

37. Udział w przeglądzie gwarancyjnym kanalizacji sanitarnej Przemysław, Drewnica, Żuławki 

38. Udział w spotkaniu w Izbiskach z przedstawicielami Starostwa Powiatowego i 

Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych dot. nawadniania pól w okresach suszy 

39. Pierwsze Forum Ekonomii Społecznej w powiecie nowodworskim 



40. Złożenie życzeń Seniorom z okazji Powiatowych i Gminnych obchodów ich święta. 

 

Sprawozdanie fotograficzne stanowi załącznik do protokołu.  

Wiceprzewodniczący Rady zwrócił uwagę, iż obecny jest już Zastępca Przewodniczącej 

Komisji Rewizyjnej Radny Wiesław Matusak i zwracając się do niego zapytał czy mógłby 

powiedzieć coś na temat kontroli, do której Rada zobligowała komisję. 
 

 Radny Wiesław Matusak odpowiedział, że komisja uznała, że w związku z tym, iż sprawą 

zajął się już wyższy organ jakim jest prokuratura, nie będzie przeprowadzać tej kontroli. 
 

Ad. Pkt. Nr 8. 

 

Informację o złożonych oświadczeniach majątkowych Radnych Gminy Stegna za rok 2013 

przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy Dorota Chojna. 
 

Informację o złożonych oświadczeniach majątkowych pracowników Urzędu Gminy za 2013 rok 

przedstawiła Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska. 
 

(informacje stanowią załącznik do protokołu) 
 

Ad. Pkt. Nr 9. 
 

 Uwag do przedłożonych sprawozdań z funkcjonowania placówek oświatowych na terenie 

gminy ze szczególnym uwzględnieniem wyników egzaminów zewnętrznych  radni nie zgłosili. 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna zwracając się indywidualnie do każdej z Dyrektorów 

szkół zapytała czy chciałyby dodać coś do złożonych sprawozdań, żadna z nich nie wyraziła takiej 

woli. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr zwracając się do Pani Renaty Cichosz poprosił o 

wyjaśnienie kwestii zawartej w sprawozdaniu a dotyczącej ilości komputerów jakie posiada na stanie 

szkoła w Stegnie. Wydaje mu się iż w porównaniu do innych placówek jest ich trochę mało zaledwie 

14, w innych 40-50. 

Dyrektor ZS w Stegnie Pani Renata Cichosz odpowiedziała, że sprawozdanie zostało 

sporządzone zgodnie ze stanem na koniec marca, nowe komputery trafiły do placówki pod koniec 

miesiąca czerwca więc zapewne stąd ta różnica, obecnie jest ich o 17 więcej. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że wie iż przygotowane zostały prezentacje i w związku z 

tym zwracając się do Dyrektorów zapytała czy chciałyby pochwalić się czymś szczególnym. 

Nie zgłoszono takiej woli. 
 

Powyższe sprawozdania stanowią załącznik do protokołu. 
 

Ad. Pkt. Nr 10. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że zostało przygotowane sprawozdanie z przebiegu 

sezonu letniego przez Wójt Gminy oraz instytucje takie jak: 

1. Komenda Powiatowa Policji w Nowym Dworze Gdańskim, 

2. Nadleśnictwo Elbląg, 
3. Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego, 



4. Lokalna Organizacja Turystyczna „Jantarowe Wybrzeże”, 
5. WOPR Gdańsk. 

Złożone sprawozdania stanowią załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu zaproszonych gości w związku z tematem 

dotyczącym przebiegu sezonu letniego:  

 

Zastępca Komendanta Straży Granicznej Krynicy Morskiej Pan Przemysław Jońca 

przedstawił najczęstsze zadania Straży Granicznej podczas sezonu letniego, są to głównie zadania 

ustawowe jednostki związane z nielegalnym pobytem cudzoziemców na terenie Mierzei, 

nielegalnym zatrudnieniem cudzoziemcem, przemytem, nielegalnym wydobywaniem bursztynu, 

kłusownictwo na morzu i Zalewie Wiślanym. Straż Graniczna bierze również udział w akcji pt. 

„Bezpieczne Lato”.  

 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Dworze Gdańskim Pan Tomasz 

Pawlak uzupełniając złożone sprawozdanie powiedział, że dzięki wsparciu Komendy Wojewódzkiej 

Policji oraz Wójt Gminy a także Rady Gminy, które wsparły policję finansowo zwiększona została 

ilość policjantów sezonowych o 7 funkcjonariuszy z Gdańska oraz 4 z powiatu co pozwoliło, aby 

Posterunek Policji w Stegnie funkcjonował całą dobę. Ilość zdarzeń w tym roku była bardzo 

podobna do zeszłego roku, mimo tego, że turystów w jego odczuciu było znacznie więcej. 

Najczęstszymi zdarzeniami były kradzieże pieniędzy, wyposażenia pojazdów, telefonów 

komórkowych, rowerów, drobny sprzęt elektroniczny oraz skradzione zostały 2 samochody.  

Podziękował za współpracę ze Strażą Gminną Gminy Stegna. Dodał, że w przyszłym sezonie 

również liczy na wsparcie ze strony Gminy, ponieważ bezpośrednio przekłada się to na ilość 

Policjantów. Chciałby,  aby w przyszłym roku udało się utrzymać taki sam poziom bezpieczeństwa 

jaki był w tym roku i to byłby już sukces. 

 

Przewodnicząca Rady zwracając się do Kierownika Posterunku Policji w Stegnie Pana 

Aleksandra Łangiewczyka zapytała czy mógłby powiedzieć coś na temat zdiagnozowanych 

problemów z młodzieżą w Gminie Stegna. 

Pan Aleksander Łangiewczyk odpowiedział, że jedyne interwencje miały miejsce w szkole w 

Mikoszewie. Ogólnie mówiąc o całej Gminie problemy z młodzieżą są niewidoczne.  

 Przewodnicząca Rady zapytała czy mają miejsce jakieś incydenty poza terenem szkoły. 

 Pan Łangewczyk odpowiedział, że są to pojedyncze przykłady, nie na dużą skalę  

i warto o nich wspominać. 

 

 Pan Janusz Śpiołek Specjalista służby leśnej – Nadleśnictwa Elbląg wymienił najważniejsze 

zagadnienia zawarte w przedłożonym sprawozdaniu : 

- remont ulicy Wczasowej w Stegnie, która nadal stanowi drogę leśną, planowany jest remont 

skrzyżowania ulic Spacerowej i Plażowej w Stegnie oraz drugiego zjazdu do „Cisewa” w Stegnie, 

- nie odnotowano zwiększonej ilości zebranych śmieci, jest to ilość mniejsza w porównaniu do 

lat poprzednich, 

- przekazano dwa parkingi leśne do dzierżawy, 

- planowane jest w uzgodnieniu z Gminą Stegna, Komendą Powiatową Policji w Nowym 

Dworze Gdańskim przeprowadzenie i sporządzenie projektu oznakowania dróg w szczególności w 

miejscowości Stegna, będzie to pierwszy etap, w kolejnym Mikoszewo i Jantar, ułatwi to sprawę 

egzekwowania wjazdu i nielegalnego zatrzymywania się, postoju,  

- na bieżąco wykonywane są przeglądy drzewostanów na terenach ośrodków wypoczynkowych, 

wzdłuż dróg, parkingów, obozowisk harcerskich. 

 



Przewodnicząca Rady zwracając się do Pana Śpiołka zapytała co uważa na temat czystości w 

lasach. 

Pan Janusz Śpiołek odpowiedział, że sukcesywnie śmieci są zbierane. Działania, które zostały 

podjęte wspólnie z Gminą to ustawienie koszy w odpowiednich miejscach.  

 

Radna Gabriela Danelska zapytała czy do następnego sezonu przygotowana będzie mapa 

ścieżek konnych w gminie. Zapytała czy planowana jest poprawa infrastruktury parkingu leśnego w 

Junoszynie.  

 

Pan Śpiołek odpowiedział, że odnośnie ścieżek konnych przekaże to zapytanie, uważa, iż 

prace te zostaną zakończone do przyszłego sezonu, natomiast odnośnie parkingu w Junoszynie ma 

nadzieję, że przyszłości pojawi się tam infrastruktura podobna jak w Mikoszewie. 

   

Kierownik Biura Lokalnej Organizacji Turystycznej „Jantarowe Wybrzeże” Pan Ryszard 

Goliszek, uzupełniając przedłożone sprawozdanie poinformował, że na początku miesiąca lipca LOT 

podpisał umowę z PKS Elbląg, Polonus Warszawa i Mobilisem Mława na sprzedaż biletów na kursy 

pospieszne z Mierzei Wiślanej do Warszawy i Krakowa. Sprzedanych zostało ponad 1000 biletów na 

kwotę ponad 40 tyś zł, z czego LOT otrzymało prowizję ponad 4 tyś zł.  Z oferty korzystali nawet 

turyści ze Sztutowa, Kątów Rybackich i Mikoszewa. W przyszłym roku oferta ta będzie jeszcze 

bardziej rozszerzona z uwagi na to iż widać, że jest taka potrzeba. Poinformował, że LOT w tym 

roku gościł biura z Kaliningradu w ramach trzy dniowego study tour. Odbyły się również spotkania z 

biurami z Białorusi i Ukrainy, które powinny zaowocować dalszą współpracą.  

  

Sekretarz WOPR Województwa Pomorskiego Pan Roman Chmielowski dodatkowo 

uzupełniając złożone sprawozdanie podkreślił iż na całej Mierzei utonęły 4 osoby, z czego  

2 na terenie Krynicy Morskiej, 2 na Zalewie Wiślanym, zdarzenia te miały miejsce na kąpieliskach 

niestrzeżonych. Uważa to za znaczny spadek statystyki, ale również jako ilość utonięć w całym roku 

w Polsce. 

Podziękował wszystkim służbom, z którymi WOPR współpracuje w ramach podejmowanych 

działań. Dodał, że największą udręką była ilość poszukiwanych dzieci.  

Bardzo ważną rzeczą jest powrót do tematu oznakowania dróg ewakuacyjnych. Duży wpływ na stan 

bezpieczeństwa miała gminna łódź hybrydowa, która oddziaływała w sposób prewencyjny poza 

kąpieliskami strzeżonymi, aby nie wypływano poza strefy.  

Dodał, że chciałby, aby wspólnie popracować nad tematem pomieszczenia dla ratowników, uważa, 

że powinno powstać centrum koordynacji ratownictwa w Gminie.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że Wójt przygotowuje się do spełnienia powyższych 

oczekiwań, wszystko idzie w dobrym kierunku. 

 Komendant Straży Gminnej Gminy Stegna Pan Sylwester Rutkowski powiedział, że tak jak 

w roku ubiegłym i w tym sezonie letnim zostali dodatkowo zatrudnieni funkcjonariusze. Wspólnie 

podjętych zostało około 600 interwencji. W tym roku przeprowadzono 39 kontroli obiektów 

handlowych i turystycznych pod kątem gospodarki odpadami, z czego 4 podmioty zostały ukarane 

mandatem. 

 

 Przewodnicząca Rady zwracając się do Radnych zapytała czy mają jeszcze jakieś pytania do 

pracowników urzędu związanych z turystyką bądź czystością na terenie gminy. 

Pytań nie zgłoszono. 

 



 Wiceprzewodniczący Rady zwrócił uwagę, iż w tym roku doszło do kilku zdarzeń, 

wypadków z udziałem melexów.  Zapytał czy było zauważalne przez Policję, iż stanowią one 

zagrożenie w ruchu drogowym.  

 Zastępca Komendanta Powiatowego Policji Pan Tomasz Pawlak stwierdził, że swego czasu 

problem ten zaistniał i Policjanci ruchu drogowego zostali ukierunkowani właśnie pod tym kontem, 

nie jest przygotowany aby przedstawić to statystycznie, ale osób kierujących melexami, które zostały 

ukarane mandatami było kilkanaście jeśli nie więcej. Jest to pewna nowość, zarówno oni jak i Policja 

się z tym oswaja. Temat zapewne powróci w przyszłym roku, myśli, że uda się te osoby wdrożyć do 

normalnego użytkowania ruchu. Cel tych osób jest jeden, aby zarobić jak najwięcej pieniędzy, 

bezpieczeństwo przewożonych osób jest w tle. 

 Przewodnicząca Rady zapytała czy prawdą  jest, iż osoby kierujące tymi pojazdami nie 

muszą posiadać prawa jazdy. 

 Pan Pawlak odpowiedział, że jeżeli Radni chcieliby usłyszeć dokładnie jakie musza mieć 

uprawnienia, jakie dokumenty dopuszczające ich do ruchu drogowego musiałby się do tego 

przygotować, nie chciałby wprowadzić w błąd. Jeżeli Rada jest tym zainteresowana to taką zwięzłą 

informację może na ten temat przygotować i dostarczyć. 

 

 Więcej zapytań odnośnie podsumowania sezonu letniego 2014 w Gminie Stegna nie złożono. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna podziękowała gościom za wystąpienia. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minutową przerwę. 

 

Ad. pkt Nr. 11.1.   
 

 Wójt Gminy Stegna Pani Jolanta Kwiatkowska poinformowała, iż radni w między czasie 

otrzymali II projekt uchwała i złożyła wniosek o wprowadzenie zmian zawartych w tym projekcie. 

 

Uwag do wniosku nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Wójt o wprowadzenie zmian w 

projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2014 rok. 

Obecnych na sali 10 radnych. Za wprowadzeniem punktu do projektu uchwały głosowało 6 radnych, 

4 wstrzymało się od głosu.  

Zmiany w projekcie uchwały zostały wprowadzone. 

  

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr zwrócił uwagę na punkt uzasadnienia dotyczący 

„ekwiwalentu za niewykorzystany urlop”, zapytał czy dotyczy to Pani Wójt czy innego pracownika. 

Wójt Gminy odpowiedziała, że dotyczy to jej urlopu, ponieważ zaraz po sesji idzie na urlop, 

ale nie zdąży wykorzystać go w całości.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienie punktu dotyczącego „dokonano 

zwiększenia o kwotę 5 000 zł, z przeznaczeniem na pokrycie brakującej kwoty na delegacje 

służbowe i ryczałty samochodowe”, jakie są to delegacje i jakie podróże służbowe. 

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, iż są to delegacje służbowe pracownik Urzędu Gminy, który 

wyjeżdżają służbowo, natomiast ryczałty dotyczą pracowników, którzy mają przyznane miesięczne 

ryczałty. Kwota ta może być kwotą w zaokrągleniu z uwagi na to, iż w tej chwili nie jest w stanie 

przewidzieć jakie będą to realne koszty do końca roku.  

 



Więcej uwag do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2014 nie 

zgłoszono, więc Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie.  

Obecnych na sali 10 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 6 radnych, 4 radnych wstrzymało się 

od głosu. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XLV/458/2014 

w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2014 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 11.2.   

 

Wójt Gminy Stegna Pani Jolanta Kwiatkowska powiedziała, że konsekwentnie za II 

projektem uchwały w sprawie zmian budżetu jest również II projekt zmian WPF, o którego 

wprowadzenie wnioskuje.   

 

Uwag do wniosku nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Wójt o wprowadzenie zmian w 

projekcie uchwały. 

Obecnych na sali 10 radnych. Za wprowadzeniem punktu do projektu uchwały głosowało 6 radnych, 

4 wstrzymało się od głosu.  

Zmiany w projekcie uchwały zostały wprowadzone. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, więc Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała go pod głosowanie.  

Obecnych na sali 10 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 6 radnych, 4 radnych wstrzymało się 

od głosu.   

 

Przyjęto uchwałę Nr XLV/459/2014 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/370/2013 Rady Gminy Stegna z dnia 19 grudnia 2013 r. 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2014-2025 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 

Ad. pkt Nr. 11.3.   
 

 Radna Gabriela Danelska zwróciła uwagę, iż został przygotowany II projekt uchwały 

obniżający dotychczasowe stawki opłaty targowej o 50% i wnioskuje, aby Rada przychyliła się do 

tego projektu: „ 1.Określa się wysokość dziennych stawek opłaty targowej w następujący sposób: 

1) dla dokonujących sprzedaży na terenie miejscowości Stegna: 

a) w okresie 01.01. - 14.06. 15,00 zł 

b) w okresie 15.06. - 31.08. 30,00 zł 

c) w okresie 01.09. - 31.12. 15,00 zł 

2) dla dokonujących sprzedaży na terenie miejscowości Jantar: 

a) w okresie 01.01. - 14.06. 15,00 zł 

b) w okresie 15.06. - 31.08. 25,00 zł 

c) w okresie 01.09. - 31.12. 15,00 zł 



3) dla dokonujących sprzedaży na terenie pozostałych miejscowości: 15,00 zł przez cały rok.” 

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie powyższy wniosek. Obecnych na sali 10 

radnych. Za głosowało 9 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.   Rada Gminy będzie obradować 

nad II projektem uchwały. 

 

Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, więc Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały i poddała go pod głosowanie. Obecnych na sali 10 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 9 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

 

Przyjęto uchwałę Nr XLV/460/2014 

w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Stegna z dnia 15 maja 2014 r.  

Nr XLII/422/2014 w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 11.4.   

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że zostały przygotowane III projekty uchwały, 

propozycja Pani Wójt, propozycja o wzrost o 1% oraz propozycja wzrostu o 0,4%.   

 

Radny Marcin Szczuka powiedział, że jego propozycja wzrostu podatku o stopień inflacji 

czyli o 0,4% byłaby najbardziej odpowiednia, jednakże z obawy przed rozbiciem się głosów i 

przejściem propozycji Pani Wójt rezygnuje ze swojej propozycji i będzie popierał wniosek Radnej 

Krystyny Witkowskiej (wzrost o 1%). 

 

Radna Krystyna Witkowska powiedziała, że uważa iż podniesienie podatku o 1,62% jest za 

wysoką podwyżką, w związku z tym iż inflacja w tym roku wynosi 0,4%, na koniec czerwca tego 

roku wyniosła 0,3%, być może na koniec roku będzie jeszcze niższa, to wzrost podatków 

czterokrotnie wyższy niż stopień inflacji, uważa za błędne działanie. Zapewne będzie to niższy 

wpływ do budżetu, ale należy patrzeć również na mieszkańców. Dlatego też wnioskuje o wzrost 

podatku od nieruchomości o 1%. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie powyższy wniosek. Obecnych na sali 10 

radnych. Za wprowadzeniem projektu uchwały dotyczącym 1% wzrostu podatku głosowało 8 

radnych,  2 radnych głosowało przeciw. 

 

Więcej uwag do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały dotyczący 1% wzrostu podatku od nieruchomości i poddała  go pod głosowanie. 

Obecnych na sali 10 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych,  

2 radnych głosowało przeciw.  

 

Przyjęto uchwałę Nr XLV/461/2014 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ad. pkt Nr. 11.5. 

  



 Wójt Gminy złożyło wniosek o skorygowanie i zmianę w projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Stegna na lata 2013 – 2016 z 

perspektywą na lata 2017 – 2020 zapisów dotyczących wielkości powierzchni naszej gminy, wdał się 

błąd literowy, powinno  być 169,57 km
2 

, a jest 196, więc wnioskuję o tę zmianę w każdym miejscu, 

w którym wystąpiła pomyłka, oraz na str. 9 wnosi o uzupełnienie nazw miejscowości wchodzących 

w sołectwa, a mianowicie Książęce Żuławy zamiast Książęce Żuławki oraz miejscowość Stare 

Babki, oraz na stronie 11 zapis „ewidencyjna powierzchnia miasta” zamienić na zapis „ewidencyjna 

powierzchnia gminy”. 

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie przedstawionych zmian. Obecnych 

na sali 10 radnych, za głosowało 10 radnych. Zmiany zostały zatwierdzone. 

  

Więcej uwag do projektu uchwały w sprawie uchwalenia aktualizacji Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Stegna na lata 2013 – 2016 z perspektywą na lata 2017 – 2020 nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie.  

Obecnych na sali 10 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 6 radnych, 4 radnych wstrzymało się 

od głosu. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XLV/462/2014 

w sprawie uchwalenia aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Stegna na lata 

2013 – 2016 z perspektywą na lata 2017 – 2020 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że rozumie, iż radni opowiedzieli się za wprowadzeniem 

zmian, natomiast nie wszyscy poparli uchwalenie aktualizacji. 

 

 Radny Marcin Szczuka powiedział, był za wprowadzeniem zmian wniesionych przez Panią 

Wójt, natomiast wstrzymał się przed decyzją o uchwaleniu aktualizacji z tego względu iż na sesji 

czerwcowej Rada wycofała z obrad przyjęcie tego planu i miała pracować nad nim w komisjach, 

żadnej pracy w komisjach nie było i z tego względu się wstrzymał. 

 

 Przewodnicząca Rady zapytała dlaczego komisję nie zajęły się tym. 

 Radny Marcin Szczuka stwierdził, że to już pytanie do samej Przewodniczącej Rady. 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że nie wie dlaczego miała by za to odpowiadać, przecież 

poszczególne komisje mają swoich Przewodniczących. 

 Radny Marcin Szczuka stwierdził, że można by było omówić tego planu na wspólnym 

posiedzeniu komisji. 

 Przewodnicząca Rady zapytała dlaczego plan miałby być omawiany na wspólnym 

posiedzeniu a nie na poszczególnych komisjach. 

 Radny Marcin Szczuka odpowiedział, że o to należałoby zapytać już poszczególnych 

Przewodniczących Komisji dlaczego nie zwołali w tej sprawie posiedzenia. 

 Przewodnicząca Rady zwracając się do Radnego Marcina Szczuki zapytała dlaczego nie 

złożył takiego wniosku na poszczególnej komisji, której jest członkiem. 

 Radny Marcin Szczuka odpowiedział, że nie pamięta już kiedy Komisji ds. budżetu 

obradowała.  

 

 Wójt Gminy dodała, że zgodnie z oczekiwaniem Radnych ten plan został umieszczony na 

stronie internetowej, żaden wniosek ani od mieszkańców ani od Radnych nie został złożony.  



 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że Przewodnicząca Rady na sesji w czerwcu odesłała 

ten projekt do prac w komisjach, prace te nie zostały podjęte. Wójt samowładnie bez tej procedury i 

opinii komisji, bez wzięcia pod wzgląd uwagi Przewodniczącej sama zadecydowała o umieszczeniu 

ponownie tego planu na Biuletynie Informacji Publicznej. Radnym chodzi o fakt pominięcia Rady 

Gminy.  

 

Ad. pkt Nr. 11.6. 

  

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały 

i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 10 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 10 

radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XLV/463/2014 

w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Stegnie 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 11.7. 

  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały 

i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 10 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 10 

radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XLV/464/2014 

w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie działki gruntu nr 223 położonej w miejscowości 

Żuławki 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 11.8. 

  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały 

i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 10 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 10 

radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XLV/465/2014 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze bezprzetargowej 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 12. 

 

Wójt Gminy odnośnie interpelacji Wiceprzewodniczącego Rady dotyczącej udzielenia zgody 

na przejazd drogami powiatowymi i wojewódzkimi odpowiedziała, że to jest pytanie do Pani 

Starosty, bo to nie Wójt wydaje takie zezwolenia, więc warto pójść na Zarząd czy też Sesję Powiatu. 

Owszem jest gospodarzem Gminy, ale nie ona wydaje takie zgody na przejazd drogami 

powiatowymi, wydawane są one przez Starostę.   

Odnośnie pytania dotyczącego dowodów rejestracyjnych i ich wymiany, które zgłosiła Radna 

Gabriela Danelska, odpowiedziała, że w imieniu mieszkańców miejscowości Jantar-Leśniczówka, 

Chełmek-Osada i Stegienka-Osada wystąpiła do Starostwa z prośbą o odstąpienie od opłat bądź ich 



zmniejszenie, natomiast odpowiedzi jeszcze nie otrzymaliśmy. Wie, że Sołectwo Jantar Leśniczówka 

indywidualnie występowało z taką prośbą i Starostwo nie przychyliło się do niej.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr powiedział, że poruszany przez niego problem 

dotyczy mieszkańców naszej gminy, to, że Wójt nie jest właścicielem drogi powiatowej czy 

wojewódzkiej nie zwalnia Pani z wiedzy na temat tych dróg. Zgadza się, że winny jest Powiat, ale 

czy Wójt zrobiła coś w tej sprawie.  

 Wójt Gminy stwierdziła, że cieszy się, że jest to tylko ocena sytuacji Wiceprzewodniczącego. 

Jeszcze raz podkreśliła, że Wójt decyduje o drogach, które są w zarządzie gminnym. Jeśli chodzi o 

zezwolenia wydawane na drogach powiatowych to robi je Starosta. Gmina współpracuje zarówno z 

Zarządem Dróg Powiatowych i Wojewódzkich i nie dochodzą do niej żadne sygnały, aby nie można 

było przejechać. Rolnicy sami występują o takie zgody. Co roku jest taka sytuacja, że rolnicy 

wywożą swoje plony samochodami cięższymi niż przewidują to tonaże, ale wie, że takie zgody są 

przez Starostę wydawane i jej możliwość przejazdu. 

 

 Przewodnicząca Rady odnośnie pisma dotyczącego bezumownego korzystania z działki 

złożonego przez Proboszcza Księdza Pana Pawła Drożdża, który zwraca się z prośbą o zapłatę kwoty 

39.868 zł za korzystanie z działki na cele parkingowe, będącej własnością parafii położonej w 

Stegnie, z której korzystali pracownicy UG oraz osoby załatwiające sprawy w urzędzie w latach 

2010-2014, poprosiła, aby Wójt powiedziała na ten temat coś więcej. 

 

 Wójt Gminy wyjaśniła, że roku 1992 lub 1994 część działki znajdującej się za Urzędem 

Gminy została przekazana parafii na poszerzenie cmentarza za kwotę 15 zł po denominacji. W 

chwili obecnej Ksiądz Proboszcz występuje do gminy z roszczeniami w wysokości niemalże 40 tyś 

zł uważając, że powinniśmy zapłacić za parking, który zlokalizowany jest na terenie cmentarza. 

Parking ten został urządzony w 2009 po uzgodnieniach Wójta Wyrzykowskiego i wcześniejszego 

proboszcza. Było to porozumienie ustne, iż teren ten zostanie przekazany na poszerzenie parkingu, 

który jest potrzebny wszystkim mieszkańcom odwiedzającym urząd ale także tym, którzy korzystają 

z cmentarza. Natomiast ten teren, który po ogrodzeniu cmentarza, od poczty aż do policji zostanie 

przekazany parafii. Metrażowo wychodziło to tak, że trochę więcej mogło być przekazane parafii niż 

to co zostałoby na parking. Zmienił się Wójt, zmienił się proboszcz i sytuacja na dzień dzisiejszy jest 

taka, że w tamtym czasie odchodzący proboszcz nie chciał już podpisać takiego porozumienia, a 

obecny nie chce tego kontynuować. W planie zagospodarowania teren ten przeznaczony jest na 

cmentarz. Roszczenia, o których mówi się w złożonym piśmie dotyczą nie tylko tego terenu pod 

płytami, ale również terenu zielonego. W jej ocenie uważa iż gmina nie powinna za to płacić, 

ponieważ korzystają z tego wszyscy mieszkańcy, przede wszystkim korzystający z cmentarza. 

Pracownicy stawiają samochody przed linią i zostali do tego zobligowani, żeby nie parkować na 

terenie który nie jest terenem gminnym, natomiast nie możemy odpowiadać za wszystkich 

mieszkańców. Nie wie jaka będzie decyzja księdza w tej sprawie. Pismo skierowane w odpowiedzi 

jest takie, że nie wyrażamy zgody na zapłatę. 

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że mimo tego iż obecna kadencja dobiega końca, może 

warto byłoby zwołać jeszcze jedno posiedzenie komisji i zaprosić na nie księdza oraz np. 

przedstawiciela Kurii Elbląskiej, żeby wyjaśnić tę kwestię i znaleźć jakieś porozumienie.    

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż osoby, które chcą zabrać głos w punkcie „Wolne 

wnioski i informacje” w przerwie udały się do Sekretarza obrad Radnej Gabrieli Danelskiej i wpisały 

się na listę mówców.  

 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minutową przerwę. 



Ad. pkt Nr. 13. 

 

 Radna Gabriela Danelska powiedziała, że chciałaby zwrócić uwagę Radnym iż uchwałą w 

sprawie stawek podatku od nieruchomości Rada zatwierdziła podniesienie stawki o 2 gr od 

zbiorników wodnych i jezior, natomiast aż 8 gr od działalności usługowej w porównaniu do 

propozycji złożonej przez Panią Wójt, oraz o 5 gr  od budynków lub ich części zajętych na 

prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym, dla 

stowarzyszeń pożytku publicznego o 2 gr, dla budynków gospodarczych o 1 gr, więc nie wie czy 

była to rzeczywiście przemyślana decyzja.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że wydaje jej się, że doszło do pewnego nieporozumienia 

między nią a Dyrektorami szkół, ponieważ w punkcie 9 był moment na przedstawienie informacji 

dotyczących placówek oświatowych, nie wie dlaczego Panie nie skorzystały z tego momentu, ale ten 

również jest dobry. 

 

 Sołtys Sołectwa Stegna Pan Mariusz Ogrodowski zwracając się do Przewodniczącej Rady 

zapytał czy mógłby zabrać głos przez Paniami Dyrektorkami, ponieważ bardzo się śpieszy i czuje się 

zrezygnowany ponieważ Przewodnicząca Rady pytała czy Dyrektorki chcą jeszcze coś dodać.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że tak jak już wspomniała, że był już moment kiedy 

Dyrektorzy mieli możliwość powiedzieć cos więcej. Faktycznie Pan Ogrodowski jest wpisany na 

listę, jednak w kolejności jako pierwsza jest Pani Iwona Błońska i zwracając się do niej zapytała czy 

jest w stanie przepuścić w kolejce Pana Ogrodowskiego. 

 Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Drewnicy  Pani Iwona Błońska wyjaśniła, że to 

iż nie chciała zabrać głosu wcześniej wynikało z tego, że nie wie czy wszyscy obecni pamiętają tą 

sytuację czy też nie, ale w momencie kiedy Dyrektorzy dwa lata temu przedstawiali swoje 

prezentacje robiły to praktycznie do pustej sali, uznała, że ten moment będzie najlepszy ponieważ 

zostaną ci, którzy będą chcieli ich wysłuchać. Czy to, że nie skorzystały z zabrania głosu w jakiś 

sposób dyskwalifikuje ją w tym momencie z zabrania głosu i powiedzeniu 5 zdań.    

Przedstawiła prezentację zawierającą „Przeprowadzone inwestycje w latach 2010-2014 Zespole 

Szkolno - Przedszkolnym w Drewnicy” (stanowi załącznik do protokołu). 

 

 Dyrektor Gimnazjum im. Na Bursztynowym Szlaku w Mikoszewie Pani Katarzyna Janowska 

przedstawiła prezentację przedstawiająca osiągnięcia uczniów w różnych dziedzinach (stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Jantarze Pani Edyta Przekopowicz przedstawiła prezentację 

dotyczącą wykonanych inwestycji i zakupu wyposażenia pomieszczeń szkolnych w latach 2010 – 

2014 w Szkole Podstawowej w Jantarze (stanowi załącznik do protokołu). 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr zadał pytanie odnośnie zakupu zmywarko-zaparzarki 

za kwotę 4,6 tyś zł czy nadal znajduje się ona na stanie szkoły, ponieważ wiemy, że kuchnia jest 

zamknięta. 

 Pani Edyta Przekopowicz odpowiedziała, że jest ona na stanie szkoły, ponieważ mimo tego, 

że kuchnia nie funkcjonuje obiady są dalej wydawane, ponieważ są dowożone ze szkoły w Stegnie. 

 

 Dyrektor Zespołu Szkół w Stegnie Pani Renata Cichosz powiedziała, że jej największym 

skarbem jako dyrektora są osiągnięcia uczniów. Jest to zasługa ich samych jak również nauczycieli i 

ich rodziców. Sukcesy te byłyby zdecydowanie mniejsze gdyby nie nakłady finansowe na zajęcia 

pozalekcyjne i chyli tutaj czoła w kierunku Pani Wójt i Rady Gminy, że pozwolili zwiększyć te 



środki. Również nakłady finansowe, które zostały przeznaczone pozwoliły doposażyć obydwie 

placówki. Podziękowała za otwartość i przychylność jeśli chodzi o procesy dydaktyczne i 

wychowawcze, tym samym poprawiły się warunku pobyty dzieci i młodzieży w przedszkolu i w 

szkole. Zostały wydłużone czasy pracy poszczególnych grup w przedszkolu jak również czas pracy 

świetlicy w szkole. To dzięki Państwu możemy wykazać nakłady finansowe na inwestycje, remonty. 

Ma to z pewnością przełożenie na pracę w placówkach.  

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna powiedziała, że gratuluje dyrektorom szkół takiego 

rozwoju, widać, że opiekują się swoimi placówkami jak najbardziej, i widać sukcesy edukacyjne, 

gdzie zawsze porównuje te wyniki ze swoją placówką i szkoły w Gminie Stegna są po prostu lepsze. 

 

 Radna Gabriela Danelska powiedziała, że żałuje iż w tym składzie Rada Gminy nie zdąży już 

odwiedzić wszystkich placówek tak jak miało to miejsce w latach poprzednich. Osobiście może 

wypowiedzieć się na temat szkół do których uczęszczają jej dzieci, a więc Mikoszewo i Jantar gdzie 

zaszły ogromne zmiany, zauważalne, wizualne. 

 

 Wójt Gminy dodała, że zachęca wszystkich, aby odwiedzić te placówki, które otwarte są dla 

wszystkich.  Stan w środku wygląda bardzo dobrze. Patrząc w następny okres programowania gmina 

przygotowuje się do wybudowania hal sportowych w Stegnie i Drewnicy tam gdzie jest największa 

potrzeba. 

  

Sołtys Sołectwa Stegna Pan Mariusz Ogrodowski powiedział, że trochę mu przykro, że to nie 

Przewodnicząca Rady decyduje o tym jak ma się odbywać sesja, a  inne osoby. Chciałby powiedzieć, 

że w sprawozdaniach brakowało mu informacji o wynikach egzaminów, o czym wspomniała jedynie 

Przewodnicząca iż są lepsze niż w Nowym dworze Gdański, a punkt porządku obrad brzmi 

„Sprawozdanie z funkcjonowania placówek oświatowych na terenie gminy ze szczególnym 

uwzględnieniem wyników egzaminów zewnętrznych”. Troszeczkę przedstawiła to pani Dyrektor z 

Mikoszewa, natomiast dwie Panie, które prezentowały, ani słowa nie wspomniały na temat 

egzaminów, była to prezentacja obiektów, a nie tego co jego jako rodzica interesuje najbardziej. 

Przypuszcza, że każde dziecko, które by tak przygotowywało się do zadanego zadania dostało by 

„pałę” w szkole, bo każda z Pań jako nauczycielki powiedziała, że nie rozumiecie co czytacie. 

Bardzo przeprasza, ale tak to wygląda.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że chciałaby usprawiedliwić w tym momencie Panie 

Dyrektorki, chociaż wcale tego od niej nie oczekują, ale Radni w sprawozdaniach taką szczegółową 

informację na temat wyników egzaminów otrzymali. 

 

 Pan Mariusz Ogrodowski powiedział, że specjalnie nie wyszedł, ponieważ chciał usłyszeć 

informację zgodnie z tym co jest napisane „… ze szczególnym uwzględnieniem wyników 

egzaminów…”, bo on tego nie dostał. 

Chciałby zapytać o uchwałę podjętą na dzisiejszej sesji w sprawie określenia dziennych stawek 

opłaty targowej, sposobu jej poboru, inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Zawsze w tej uchwale pojawiał się zapis dotyczący inkasentów tej opłaty. 

 Radca prawny Pan Robert Dargiewicz wyjaśnił, iż podjęta uchwała jest zmianą do uchwały i 

dotyczy tylko stawek. 

 Pan Mariusz Ogrodowski powiedział, że rozumie iż stawki dla inkasentów, sposób poboru 

nie uległy zmianie. 

 

 Sołtys Sołectwa Stegienka Osada Pan Zdzisław Kunikowski zapytał o możliwość wsparcia 

finansowego sołectwa w zakresie remontowanej drogi w sołectwie. Przekazanych z sołectwa zostało 



już bardzo dużo środków na ul. Żuławską, i mieszkańcy na zebraniach są zgodni, aby przekazywać 

środki z funduszu sołeckiego właśnie na drogi. W ubiegłym roku wykonana została droga w 

kierunku Junoszyna. W tym roku wykonywana jest droga Żuławska w kierunku Stegny gdzie dużo 

ludzi z niej korzysta, ale niestety zabrakło materiału na jej dokończenie. 

 

 Wójt Gminy odpowiedziała, że porozmawia z pracownikiem odpowiedzialnym za drogi na 

jakim jest to etapie i jak to wygląda, ale na pewno pochyli się nad tym wnioskiem i zobaczy co da się 

zrobić, aby pomóc. W tym momencie nie może dać wiążącej odpowiedzi, ponieważ musi uzyskać 

informację jaka miałaby być to kwota, czego z materiałów brakuje. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr zapytał czy sołectwa z funduszu sołeckiego mogą 

przekazywać kwoty pieniężne na zakup nowego sztandaru dla OSP Drewnica, czy jest taka 

możliwość. 

Odnośnie nie przystąpienia przez Komisję Rewizyjną do procedury kontroli w zakresie zasadności 

wywozu płyt betonowych z targowiska w Stegnie, powiedział, że uważa, iż Prokurator jest od 

przeprowadzenia śledztwa, a Komisja Rewizyjna statutowo jest od przeprowadzenia kontroli 

działalności Wójta i jednostek pomocniczych. Myśli, że Komisja Rewizyjna z Przewodniczącą Panią 

Brygidą Drągowska pomyliła organy. Prokuratura nie jest organem gminnym, natomiast Komisja 

Rewizyjna jest, i uważa, że jest to wstyd dla Rady Gminy, dla Komisji Rewizyjnej, że takiej kontroli 

nie podjęła. Jest to tak zwane zamiatanie czegoś pod dywan, nie wie czego, ale myśli, że Prokuratura 

to wyjaśni. 

 Urząd Gminy wydał biuletyn informacyjny „Podsumowanie Kadencji Gminy Stegna” i na 6 stronie 

zrobił się on już nieaktualny. Szkoda pieniędzy, bo są tam: „Planowane inwestycje i rozpoczęta 

dokumentacja projektowa : pkt. 2   Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na budowę 

ul. Leśnej w Mikoszewie” co się zgadza, natomiast odnośnie „pkt Budowa drogi gminnej, łącznik z 

ul. Morską(przy DPS Mors), ul. Grunwaldzkiej, ul. Cisewo w miejscowości Stegna” w dzisiejszej 

uchwale budżetowej jest zapis „dokonano zmniejszenia o kwotę 190 000 zł, z tytułu zadań 

inwestycyjnych dot. dróg gminnych , ze względu na przesunięcie terminów płatności za 

sporządzenie dokumentacji projektowych na rok 2015. 

W biuletynie pisze się o budowie dróg gminnych w Stegnie a jeszcze nie są nawet wykonane 

projekty i zadania te zostały przeniesione na 2015 rok. 

 

 Wójt Gminy odpowiedziała, że projekty przygotowywane są przez firmy, które projektują, 

ale projekt dokumentacji technicznej na budowę dróg czy innych obiektów nie robi się w jeden 

miesiąc, w związku z tym po podpisaniu umowy, firmy, które wygrały przygotowują te projekty i w 

przyszłym roku wówczas kiedy projekty będą zakończone dopiero zostanie za nie zapłacone. 

Nagłówki są tak opisane jak były przygotowane przetargi na dokumentację, są one wprost tak jak w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej. W budżecie musiało nastąpić takie przeniesienie, ponieważ 

zadanie nie zostanie zakończone w tym roku tylko w roku przyszłym. 

 

 Radna Krystyna Witkowska powiedziała, że nie miała zamiaru zabierać głosu, ale w związku 

z tym, iż zarzucono Radnym, że źle obliczyli stawki podatku podnosząc je o 1%, stwierdziła, że 

uważa iż podniesienie procentowe jest najsprawiedliwsze niż kwotowe. Wszystkie podwyżki zawsze 

są procentowe. Wyjaśniła, że w propozycjach Wójt nie wszystkie stawki zostały podniesione o ten 

sam procent i stąd właśnie wynikły te różnice. Uważa, że nie może być tak, aby zawsze działalność 

gospodarcza traktowana była specjalnie, lepiej niż zwykły mieszkaniec.  

 

 Sołtys Sołectwa Stegna Pan Mariusz Ogrodowski powiedział, że mówi się o podwyżce 

procentowej iż jest ona sprawiedliwsza, ale jeżeli podnosi się procentowo kwotę wyższą to zawsze ta 



podwyżka będzie wyższa, dlatego on uważa, iż sprawiedliwe jest rozwiązanie kwotowe, podwyżka 

wszystkim ale o taką samą kwotę. 

Zwracając się do Przewodniczącej Rady powiedział, że zapomniał o to zapytać, ponieważ był trochę 

zdenerwowany pouczając kogoś kto nas naucza, i przez to nie zapytał czy będzie jeszcze jedna Sesja 

Rady Gminy. 

 

 Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że odbędzie się jeszcze jedna sesja Rady.   

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Stegna uznała XLV Sesję 

Rady Gminy za zakończoną. 

 

 (Relację z XLV Sesji Rady Gminy Stegna można zobaczyć: 

http://www.tvmalbork.pl/artykuly/urzedowe,45/stegna,187/zmiana-wysokosci-stawek-podatku-od-

nieruchomosci-x,4445.html 

 

 
Protokołowała: 

Furman Małgorzata   

Przewodnicząca Rady 

(-) Dorota Chojna 
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